

# SAINT MINA AND POPE CYRIL VI COPTIC ORTHODOX CHURCH

(Issue 7, Jan. 29<sup>th</sup> -2017)



**John the Baptist** taught us in silence the difference between not being jealous and being joyous in mission. He had indeed no problem being lower than anyone because he was in the Lord's shadow. His earnest desire was to see the Lord magnified in his mission. John the Baptist took the lower place, reminding us that he was only a messenger. He stood aside to make a way for the Lord. Although his way was so rocky, his mission was so great. He did not view his own decrease as failure but success... **“Submitting to one another in the fear of God to one another in the fear of God” (Ephesians 5:21).**

*Fr. Anthony Micheal*

## Church News:

- SMPCVI choir seeks talented and enthusiastic church members to join the choir. If you would like to join the team, please contact Amira (514-443-5675).
- Servants Convention with H.G. Bishop Youssef will take place at St. George and St. Joseph Church on Feb. 10<sup>th</sup> and 11<sup>th</sup>. All servants are encouraged to attend the convention. The participation cost is 20\$ per person. The deadline for registration is Feb. 3<sup>rd</sup>, 2017.

## The dormition of the Theotokos (21 Tobi)

On this day, Our Lady, Virgin St. Mary, departed. The years of her life on earth were 60 years. She was 12 years old when she left the temple. She spent 34 years in Joseph's house, until the Ascension of the Lord, and 14 years with St. John the Evangelist, according to the commandment of the Lord which he told her at the cross, "Behold, this is your son," and to St. John, "Behold, this is your mother."

### Holy liturgy:

Wednesday: 8-10 am  
Friday: 8-10 am  
Sunday: 8- 11:30 am

### Vesper & Bible Study:

Saturday: 7- 8:15 pm

### Prayers Meeting:

Thursday: 8-10 pm

### Sunday School:

Sunday: 12- 1pm

### Hymns classes:

Saturday: 6-7 pm

### Servants Meeting:

Sunday: 1-1:45 pm

### Seniors Meeting:

Friday: 10:30-12:30

### Family Meeting:

Saturday: 5:30 – 7pm

### Choir:

Friday: 7:30-9 pm

*“for He has been mindful of the humble state of His servant. From now on all generations will call me blessed,”. (Luke 1:48)*

يوحنا المعمدان علمنا في صمت ما الفرق بين أن نكون غيورين وبين أن نكون فرحين و نحن نقوم برسالتنا. فلم يكن لديه أى مشكلة فى أن يكون أقل من أى أحد لأنه محمى بظل الرب. و كانت رغبته القوية هى أن يرى الرب يسوع ممجداً فى خدمته. لقد إتخذ لنفسه الوضع والمكانة الأقل... مذكراً أيانا بأنه هو مجرد رسول. فلقد تنحى جانباً ليعد الطريق أمام الرب. و رغم أن طريقه كان صعباً إلا أن رسالته كانت عظيمة فهو لم ير نقصه بأنه فشل بل هو نجاح... "خَاضِعِينَ بَعْضُكُمْ لِبَعْضٍ فِي خَوْفِ اللَّهِ." (أفسس 21:5).

القس: أنطونيوس ميخائيل

### أخبار الكنيسة:

- خدمة كورال كنيسة مار مينا والبابا كيرلس السادس تدعو ابناء الكنيسة من لديه موهبة الترنيم او الموسيقى بداية من سن cegep ان ينضم لخدمة الكورال للتنسيق يرجى الاتصال بأميرة على رقم 514 - 443- 5675
- تعلن كنائس مونتريال عن المؤتمر العام للخدام بحضور نيافة الأنبا يوسف وذلك يومي 10 و 11 فبراير بكنيسة مارجرس والقديس يوسف. وتشجع الكنيسة ابنائها الخدام علي حضور المؤتمر. قيمة الاشتراك \$20 للفرد وآخر ميعاد للتسجيل يوم 3 فبراير.

### نياحة والدة الاله القديسة مريم العذراء (21 طوبه)

فى مثل هذا اليوم نعيد بتذكار السيدة العذراء الطاهرة البكر البتول الذكية مريم والدة الإله ، و كانت سنو حياتها علي الأرض ستين سنة. منها اثنتا عشرة حتى غادرت الهيكل، وأربع وثلاثون سنة في بيت يوسف والي صعود الرب، وأربع عشرة سنة عند يوحنا الانجيلي كوصية الرب القائل لها: "هذا ابنك" و ليوحنا: "هذه أمك" شفاعتها تكون معنا. و لربنا المجد الدائم أبديا. آمين.

" لَأَنَّهُ نَظَرَ إِلَى اتِّضَاعِ  
أُمَّتِهِ. فَهُوَذًا مُنْذُ الْآنَ جَمِيعُ  
الْأَجْيَالِ تُطَوِّبُنِي"  
(لو 1 : 48)

مواعيد القداسات:  
الاربعاء: 8-10 ص  
الجمعة: 8-10 ص  
الاحد: 8-11:30 ص

العشية ودراسة الكتاب  
المقدس:  
السبت: 7-8:15 م

اجتماع الصلاة:  
الخميس: 8-10 م

خدمة مدارس الاحد:  
الاحد: 12 - 1 ظهرا

فصول الحان:  
السبت: 6-7 م

اجتماع الخدام:  
الاحد: 1-1:45 ظهرا

اجتماع الحكماء:  
الجمعة: 10:30 - 12:30

اجتماع الأسرة:  
السبت: 5:30 - 7 م

الكورال:  
الجمعة: 7:30 - 9 م